

District Highlights



Message from the Superintendent



Looking Forward

March 10

JK-8 Report Cards
Sent Home
&
Committee of the
Whole Meeting
District Office
12:10pm

March 11-12

Jk-8 P/S/T Conferences
4:00-7:00PM

March 11

Board Meeting
District Office
7:00PM

March 12

Canadian Astronaut
Jeremy Hansen
Presentation
SJF
2:00PM

March 14

No school for all

March 17-28

Spring Break
No School

March 31

STIP Day
No School (JK-8)

March 1-28

Snowking's Winter
Festival

**Please Note:
No PAC meetings
this month**

Dear Students, Families, and Staff,

As we experience sunnier days and feel the warmth of the coming season, we're excited to look back at some of the recent highlights and share what's ahead for our school community. February has been full of energy, and we can't wait to finish it strong!

YK1 students were busy this month, competing in the NWT Traditional Games and Jr Cager Tournament. It was inspiring to watch our students and athletes compete and showcase their skills. Congratulations to École William McDonald Middle School, who brought home the silver in the NWT Traditional Games Championships, only two points behind the champion, Weledeh Catholic School. We are excited to hear about the conclusion of the Jr Cager tournament on March 3rd. Best of luck to our athletes!

In the past month, four Yellowknife Education District No. 1 (YK1) elementary schools (N.J. Macpherson School, Range Lake North School, Mildred Hall School, and École Itlò) hosted junior kindergarten and kindergarten open houses for the 2025-2026 school year and Sir John Franklin hosted an 8th Grade Parent Information Night. These events provide great opportunities for families to meet YK1 staff, tour our schools, and learn more about our programs. We love meeting the families who help shape our school community!

We look forward to welcoming our youngest and newest learners to YK1 in the fall. YK1 accepts registrations on an ongoing basis so do not hesitate to reach out to schools to see what programs we offer. If you have any questions related to enrollment, please call our district office or school offices. We are happy to help!

District Highlights



Message from the Superintendent (con't)

Looking back

JK/ K Open House at MHS, NJM, RLN, and İtł'ò

Feb 3

SJF Report Cards went home

Feb 10

Committee of the Whole Meeting

Feb 11

Board Meeting

Feb 14 - 16

NWT Traditional Games Championship

Feb 19

Parent Information Night (for grade 8s)

Feb 26

WMS Grade 6 Intensive French Parent Night 6:30PM

Feb 27-Mar 2

Jr Cager

With Spring Break on the horizon, I encourage families to prioritize personal and family wellness while schools are closed. As the days grow longer and the sun shines brighter, we encourage families to take advantage of the wonderful outdoors. Whether it's a walk through the snow, a visit to a local park, or some outdoor games, spending time outside is a great way to stay active and enjoy the season.

As we look ahead, there's so much to look forward to as the weather improves:

- **March 1-28: Snowking's Winter Festival:** This annual event is always a highlight of the season. We encourage families to check out the amazing activities happening at the Snowking's Winter Festival this month.
- **March 12, 2pm: Canadian Astronaut, Jeremy Hansen, at SJF:** We are thrilled to welcome Canadian astronaut Jeremy Hansen to SJF. This is a unique opportunity for our students to hear from a true explorer!
- **March 11-12, 4-7PM P/S/T Conferences:** Conferences are the perfect time for parents and teachers to connect and discuss student progress. If you haven't already, please make sure to connect with your child's school!
- **March 14:** No School
- **March 17-28: Spring Break:** A well-deserved break for everyone. We hope you enjoy the time with your families!
- **March 31 (9-12):** Welcome back 9-12 Students!
- **March 31 (JK-8) - STIP Day:** There will be no school for students JK-8.
- **April 1:** Welcome Back JK-8 Students!

District Highlights



Message from the Superintendent (con't)

A Fond Farewell



Photo Credit: ICI Radio Canada

Many staff, parents and some students are well acquainted with our Supervisor of French Instruction, Jean-Marie Mariez. Jean-Marie has worked with YK1 for many years. He has been a pillar of programming, support, champion of French language and a valued member of the YK1 team.

Jean-Marie will be retiring at the end of March. We wish him the very best in his retirement and want to thank him for all he has done for the students, families and staff of YK1. He will truly be missed. Merci mon ami!

Here's to sunnier days ahead! We wish everyone a safe and relaxing break and look forward to seeing everyone after the break.

Warm regards,
Shirley Zouboules
Superintendent - YK1 Schools

Feature Article: Experiences Canada

By: Melanie Parisella
École William McDonald Middle School

My name is Melanie Parisella and I have been teaching for over 23 years at École William McDonald Middle School. This year, once more I have the opportunity to partner with Experiences Canada in a collaborative mass students exchange program. Mme Caroline Ruest and M. Federic Sonier are also taking part in this adventure to enhance students' experience with their own expertise and experiences.

This exchange will create long term relationships, unforgettable experiences and memories for 26 grade 8 students in French Immersion. I believe there is nothing better than immersing yourself in someone's language and culture to create rich learning experiences.

Students from Polyvalente La Pocatiere, Quebec, have been greeted on Chief Drygeese Territory in the Akaitcho region, the traditional territory of the Yellowknives Dene First Nation with an opening fire ceremony on arrival. Followed by a session on the importance of fishing and hunting for Dene People by Mr. Peter Fraser. Students also had a traditional feast.

On February 14, 2025 my students and their guest had the privilege of beading sun catcher with Ms. Madelaine Pasquayak, our resident elder, cooking traditional bannock with Mme Melanie Parisella, playing Traditional Games with Mr. Seabrook and plucking ptarmigans and cooking the meat on the fire in our wall tent with M. Frédéric Sonier.

On February 17, 2025 students had a chance to visit Aurora Village. They did some dog sledding, roasted marshmallows and slid down their slide all morning. In the afternoon, they enjoy some hot soup and grill some hot dogs on the fire while ice fishing on Prosperous Lake.

They also got a guided tour to the Prince of Wales and Nature's North Wildlife Gallery, as well as a private tour of the ice castle during their stay with us.

Our goal was to provide these youth with a new sense of appreciation for the land, language, culture, tradition and identity in oneself and our brothers and sisters.

On the flip side, our students will have the opportunity to travel to Quebec, La Pocatiere in May 2025 to meet other students of their age group to experience what life is like for other youth in Canada. Students from Yellowknife will also learn cultural activities such as The Plains of Abraham, visit Kamouraska, Grosse Île and the Irish Memorial National and visit the sugar shack.

For further details on this amazing opportunity. Feel free to contact me at (867)873-5814 or by email at Melanie.parisella@yk1.nt.ca.

Melanie Parisella, Lead Organizer
Homeroom Grade 8 FM Teacher
École William McDonald School





École Iti'ò (JK-5)
 5700 51A Avenue • X1A 1G7
 (867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/itlo
 Facebook: @yklitlo



N.J. Macpherson School (JK-5)
 525 Range Lake Road • X1A 3X1
 (867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/njm
 Facebook: @yklnjm



Mildred Hall School (JK-8)
 5408 50 Avenue • X1A 1E5
 (867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/mhs
 Facebook: @yklmhs



Range Lake North School (JK-8)
 170 Borden Drive • X1A 3R1
 (867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/rln
 Facebook: @yklrln



École William McDonald Middle School (6-8)
 50 Taylor Road • X1A 3X2
 (867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/wms
 Facebook: @yklwms



École Sir John Franklin High School (9-12)
 4701 52 Avenue • X1A 2N8
 (867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
 Website: www.yk1.nt.ca/sjf
 Facebook: @yklisjf

March/mars 2025



Faits saillants de la commission scolaire >>>>



Mot de la surintendante



À venir

Du 1er au 28 mars :
festival d'hiver
Snowking

Du 11 au 12 mars à 16 h :
Recontres parents-
élève-enseignant.e
(prématernelle à la 8^e
année)

Le 12 mars à 14 h :
visite de Jeremy
Hansen, astronaute
canadien, à SJF

Le 14 mars:
congé pour la
prématernelle à la 12^e
année

Du 17 au 28 mars :
relâche scolaire

Le 31 mars : Journée
RPE; congé pour la
prématernelle à la 8^e
année

Chers élèves, familles et membres du personnel,

Alors que le soleil et les beaux jours reviennent, nous sommes ravis de revenir sur certains événements récents et de partager ceux à venir pour notre communauté scolaire. Le mois de février a été plein d'énergie, et nous allons le finir en force !

Les élèves de YK1 ont été bien occupés ce mois-ci. Ils ont participé aux jeux traditionnels des TNO et au tournoi de basketball junior; ils nous ont inspiré avec leurs prouesses sportives. Nous félicitons tout particulièrement l'École William McDonald Middle School qui a remporté la médaille d'argent aux championnats des Jeux traditionnels des TNO à seulement deux points d'écart des grands gagnants, les élèves de l'école catholique Weledeh. Nous avons bien hâte de voir la finale du tournoi de basketball junior le 3 mars prochain. Bonne chance à tous nos athlètes !

Au cours du dernier mois, quatre écoles élémentaires de la Commission scolaire publique n° 1 de Yellowknife (N.J. Macpherson, Range Lake North, Mildred Hall et École Itlò) ont tenu des journées portes ouvertes pour la prématernelle et la maternelle pour les inscriptions de l'année scolaire 2025-2026. L'école Sir John Franklin a organisé sa soirée d'information pour les parents d'élèves de 8^e année. Ces événements sont une excellente occasion pour les familles de rencontrer le personnel de YK1, de visiter nos écoles et d'en apprendre davantage sur nos programmes. Nous sommes toujours heureux de faire connaissance avec les familles qui constituent notre communauté scolaire !

Nous avons hâte de souhaiter la bienvenue à YK1 à nos nouveaux et à nos plus jeunes élèves l'automne prochain. YK1 accepte les inscriptions en tout temps, alors n'hésitez pas à communiquer avec nos écoles si vous désirez en savoir plus sur les programmes qu'elles offrent. Si vous avez des questions concernant les inscriptions, n'hésitez pas à appeler le bureau de la commission scolaire ou les bureaux des écoles; nous sommes là pour vous aider !

Faits saillants de la commission scolaire >>>>

Mot de la surintendante (suite)

Regard sur l'avenir :

3 février
Distribution des
bulletins scolaires
(École SJF)

5 février
de 18 h à 19 h
Portes ouvertes –
prématernelle et
maternelle
(École MH)

10 février
Comité plénier

11 février
Réunion du
conseil des
commissaires

12 février
Portes ouvertes –
prématernelle et
maternelle
(École RLN)

13 février
Portes ouvertes –
prématernelle et
maternelle (École
NJM)
100e jour d'école

Du 14 au 16 février
Championnat de jeux
traditionnels des TNO

19 février
Soirée d'information
pour les parents
d'élèves de 8e année
(École SJF)

À l'approche de la période de relâche, j'invite les familles à accorder la priorité à leur mieux-être durant la fermeture des écoles. Avec les jours qui rallongent et le soleil qui brille plus fort, nous encourageons tout le monde à profiter du beau temps à l'extérieur et rester actifs, que ce soit en faisant de la marche dans la neige, en allant faire un tour au parc ou en jouant à des jeux extérieurs.

L'avenir nous réserve plein de beaux événements alors que la météo s'améliore :

- **Du 1^{er} au 28 mars : festival d'hiver Snowking**
 - Cet événement annuel est toujours le point culminant de l'hiver. On vous encourage à découvrir les incroyables activités qui se déroulent ce mois-ci dans le cadre du festival d'hiver Snowking.
- **Du 11 au 12 mars à 16 h : Rencontres parents-élève-enseignant.e (prématernelle à la 8^e année)**
 - Ces rencontres constituent le moment parfait pour les familles et les enseignant.e.s de discuter du progrès des élèves et de leurs objectifs. Si vous ne l'avez pas encore fait, communiquez avec l'école de votre enfant!
- **Le 12 mars à 14 h : visite de Jeremy Hansen, astronaute canadien, à SJF**
 - Nous sommes heureux de souhaiter la bienvenue à l'astronaute canadien Jeremy Hansen à l'école Sir John Franklin. Nos élèves auront l'occasion d'écouter un véritable explorateur !
- **Le 14 mars : congé pour la prématernelle à la 12^e année**
- **Du 17 au 28 mars : relâche scolaire**
 - Une pause bien méritée pour tous. Profitez du congé en famille !
- **Le 31 mars : Journée RPE; pas d'école pour les élèves de la prématernelle à la 8^e année**
 - Notre dernier événement du mois de mars est la journée RPE du 31. Les élèves de la prématernelle à la 8^e année seront en congé.
- **Le 1^{er} avril : Bon retour à tous nos élèves !**

Faits saillants de la commission scolaire >>>>

Message de la surintendante (suite)

Ce n'est qu'un au revoir!



Photo : ICI Radio Canada

Plusieurs membres du personnel, parents et élèves connaissent notre directeur des programmes d'enseignement en français, Jean-Marie Mariez, qui travaille auprès de YK1 depuis de nombreuses années. Il a été un pilier en ce qui concerne les programmes et le soutien aux enseignants, un averse défenseur de la langue française et un membre précieux de l'équipe de YK1.

Jean-Marie prendra sa retraite à la fin du mois de mars. Nous lui souhaitons tout ce qu'il y a de mieux pour celle-ci et tenons à le remercier pour tout ce qu'il a fait pour les élèves, familles et membres du personnel de la communauté scolaire de YK1. Il nous manquera énormément. Merci, cher ami !

En attendant le grand retour du soleil, nous souhaitons à tous une excellente période de relâche et avons hâte de vous revoir le 1^{er} avril.

Cordialement,
Shirley Zouboules
Surintendante des écoles de la commission scolaire publique n° 1 de
Yellowknife

Regard sur l'avenir :

27 février de
18 h à 19 h
Portes ouvertes –
prématernelle et
maternelle
(École Itô)

Du 27 février au 2
mars :
Tournoi de
basketball junior

Article : Expériences Canada

By: Mélanie Parisella

École intermédiaire William McDonald

Je m'appelle Mélanie Parisella, et j'enseigne depuis plus de 23 ans à l'École intermédiaire William McDonald. Cette année, j'ai une fois de plus l'occasion de faire équipe avec Expériences Canada en participant au programme d'échanges étudiants collaboratif de cet organisme. Mme Caroline Ruest et M. Frédéric Sonier seront également de la partie lors de cette aventure qui permettra aux élèves de renforcer leur expérience scolaire avec leurs propres expertises et expériences.

Grâce à cet échange, 26 élèves de 8e année en immersion française pourront établir des liens à long terme et créer des expériences et des souvenirs inoubliables. Je suis convaincue qu'il n'y a rien comme se plonger dans la langue et la culture de quelqu'un pour vivre de riches expériences d'apprentissage.

Des élèves de l'École polyvalente La Pocatière, au Québec, ont été accueillis à leur arrivée sur le territoire du chef Drygeese dans la région d'Akaitcho, le territoire traditionnel de la Première Nation des Dénés Yellowknives, par une cérémonie d'offrande au feu, suivie d'une présentation sur l'importance de la chasse et de la pêche pour le peuple déné faite par M. Peter Fraser. Les élèves ont également pu savourer un repas traditionnel.

Le 14 février 2025, les élèves de ma classe et leurs invités ont eu le privilège de confectionner un attrape-soleil perlé en compagnie de Mme Madelaine Pasquayak, notre aînée en résidence; de faire cuire de la bannique traditionnelle en ma compagnie; de prendre part à des jeux traditionnels avec M. Seabrook; et de plumer des lagopèdes puis d'en cuire la viande sur le feu dans notre tente en toile, avec M. Frédéric Sonier.

Le 17 février 2025, les élèves sont allés au Aurora Village. Ils se sont promenés en traîneau à chiens, ont fait griller des guimauves sur le feu, et ont glissé toute la matinée. En après-midi, ils ont mangé une soupe chaude et des hot-dogs cuits sur le feu pendant qu'ils pratiquaient la pêche sur glace au lac Prosperous.

Lors de leur séjour avec nous, ils ont aussi effectué la visite guidée du Centre du patrimoine septentrional Prince-de-Galles et de la Nature's North Wildlife Gallery ainsi qu'une visite privée du château de neige.

Nous avons pour objectif d'offrir à ces jeunes une nouvelle perspective de la terre, de la langue, de la culture, de la tradition et de l'identité, tant sur le plan personnel que collectif.

Nos élèves de Yellowknife auront eux aussi l'occasion de voyager, en se rendant à La Pocatière, au Québec, en mai 2025, pour y rencontrer des élèves de leur âge et voir à quoi leur vie ressemble, ailleurs au Canada. Ils y feront aussi plusieurs activités culturelles, notamment en visitant les Plaines d'Abraham, à Québec, le Kamouraska, et le lieu historique national de la Grosse-Île-et-le-Mémorial-des-Irlandais et aller à une cabane à sucre.

Pour en savoir plus sur cette occasion formidable, n'hésitez pas à me téléphoner au 867-873-5814 ou à m'écrire à l'adresse [Mélanie.parisella@yk1.nt.ca](mailto:Melanie.parisella@yk1.nt.ca).

Mélanie Parisella, organisatrice principale

Enseignante titulaire de 8e année en immersion française

École William McDonald





École Itl'ò (prém. à 5)
 5700 51A Avenue • X1A 1G7
 (867) 873-3477 • itlo@ykl.nt.ca
 Site internet: www.ykl.nt.ca/itlo
 Facebook: @yklitlo



École N.J. Macpherson (prém. à 5)
 525 rue Range Lake • X1A 3X1
 (867) 873-4372 • njm@ykl.nt.ca
 Site internet: www.ykl.nt.ca/njm
 Facebook: @yklnjm



École Mildred Hall (prém. à 8)
 5408 50ième avenue • X1A 1E5
 (867) 873-5811 • mhs@ykl.nt.ca
 Site internet: www.ykl.nt.ca/mhs
 Facebook: @yklmhs



École Range Lake North (prém. à 8)
 170 rue Borden • X1A 3R1
 (867) 920-7567 • rln@ykl.nt.ca
 Site internet: www.ykl.nt.ca/rln
 Facebook: @yklrln



École intermédiaire William McDonald (6 à 8)
 50 rue Taylor • X1A 3X2
 (867) 873-5814 • wms@ykl.nt.ca
 Site internet: www.ykl.nt.ca/wms
 Facebook: @yklwms



École secondaire Sir John Franklin (9 à 12)
 4701 52ième Avenue • X1A 2N8
 (867) 669-0773 • sjf@ykl.nt.ca
 Site internet: www.ykl.nt.ca/sjf
 Facebook: @ykljsjf